
Zápis ze zasedání Akademického senátu   

Teologické fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích ze dne 1. 4. 2009 
 

 
Přítomni: Bauman, Křišťan, Mackerle, Varhaníková, Vránová, Weis, Žlábková  

Omluveni: Kaplánek, Všetula 

Hosté: Hledíková (projednávaní bodu 1 a 2), Machula (do projednávání bodu 3) 
  

Návrh programu: 

 

1. Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření TF JU za rok 2008.  
2. Projednání a schválení rozpočtu TF JU na rok 2009. 
3. Projednání a schválení návrhu opatření děkana k podmínkám pro druhé kolo 

přijímacího řízení ke studiu na TF JU pro ak. rok 2009/2010. 
4. Projednání návrhu nového znění imatrikulačního a promočního slibu TF JU.  
5. Projednání a schválení návrhu změn v rozložení a názvech kateder TF JU (změna 

přílohy č. 2 Statutu TF JU). 
6. Příprava voleb do AS TF JU. 

7. Různé. 
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 

Schválení programu zasedání 

   
 Zasedání zahájil místopředseda P. Bauman. Návrh programu byl doplněn v bodě 6 na 
znění: „Příprava voleb do AS TF JU a AS JU“. Následně byl bod 6 specifikován na jednání 

o složení a schválení volebních komisí a možnost vyjádření se k organizaci a zajištění 
propagace voleb. Nový návrh programu byl jednomyslně schválen. Z důvodu nepřítomnosti 
tajemnice fakulty J. Hledíkové bylo odsouhlaseno předsunutí bodu 6 na začátek zasedání. 
 

 

6. Příprava voleb do AS TF JU a AS JU 

 
 Nejprve A. Křišťan informoval senát o tom, že se členstvím v hlavní volební komisi 
pro volby do AS JU za naši fakultu souhlasil PhDr. Roman Míčka, Th.D., což vzal senát na 
vědomí. 
  
 Poté byli navrženi jednotliví členové volební komise pro volby do AS JU a to 

následovně: jako předseda Z. Demel; jako místopředsedkyně L. Varhaníková; jako členové za 
vyučující T. Poštová a R. Macků; jako členové za studenty V. Kučerová, D. Moravcová, 
P. Šablaturová a S. Vránová. Po odsouhlasení návrhu na veřejné hlasování o složení komise 
pro volby do AS JU proběhlo hlasování o následujícím usnesení: 
AS TF JU schvaluje komisi pro volby do AS JU ve složení: Zdeněk Demel (předseda), 
Lenka Varhaníková (místopředsedkyně), Veronika Kučerová, Richard Macků, Dagmar 

Moravcová, Tereza Poštová, Pavla Šablaturová, Světlana Vránová. 
Výsledek hlasování: pro – 7, proti – 0, zdrželi se – 0. Usnesení bylo přijato. 
 
 P. Bauman následně otevřel diskuzi o tom, zda sloučit komise pro volby do AS JU 
a AS TF JU. Zejména kvůli administrativním ulehčením bylo toto sloučení členy senátu 
přijato. Po odsouhlasení návrhu na veřejné hlasování o složení komise pro volby do AS TF JU 

proběhlo hlasování o následujícím usnesení:  



AS TF JU schvaluje komisi pro volby do AS TF JU ve složení: Zdeněk Demel, Veronika 
Kučerová, Richard Macků, Dagmar Moravcová, Tereza Poštová, Pavla Šablaturová, 
Lenka Varhaníková, Světlana Vránová.  
Výsledek hlasování: pro – 7, proti – 0, zdrželi se – 0. Usnesení bylo přijato. 
 

 Po krátké diskuzi se senát rozhodl nedávat volební komisi žádná přímá doporučení 
k organizaci voleb. K zajištění otázky propagace voleb se přihlásila I. Žlábková  a k oslovení 
studentů ve stejné věci se zavázaly L. Varhaníková a S. Vránová. 

 

Jako další bod jednání byl následně odsouhlasen bod 5.  

 
 

5. Projednání a schválení návrhu změn v rozložení a názvech kateder TF JU (změna 
přílohy č. 2 Statutu TF JU) 
 
Návrh děkana na změny v rozložení a názvech kateder TF JU (příloha č. 2 Statutu TF JU): 
1.  zrušení katedry církevního práva;  
2.  přejmenování:  
 a) katedry církevních dějin a patristiky na katedru církevních dějin;  
 b) katedry psychologie a sociologie na katedru psychologie;  

 c) katedry systematické a ekumenické teologie na katedru systematické teologie;  

 d) katedry teologické etiky, sociální etiky a etického vzdělávání na katedru  
     teologické a sociální etiky; 
 

 Děkan byl požádán o komentář k návrhu změn v rozložení a názvech kateder TF JU, 
který byl již dříve projednán kolegiem děkana. Děkan odůvodnil zrušení katedry církevního 

práva a představil ostatní návrhy na přejmenování kateder TF JU, po němž by názvy kateder 
měly stručněji a lépe odrážet činnost jednotlivých kateder. 
 P. Bauman následně otevřel diskuzi o návrzích změn. I. Žlábková reagovala na 
zdůvodnění změn v přejmenování kateder poznámkou, že tomuto principu neodpovídá název 
katedry pedagogiky. Navrhla, že by se mělo diskutovat o celkové struktuře kateder na TF JU. 
Po následné diskuzi se přítomní shodli na tom, že by byla vhodná důkladnější diskuze 
o struktuře TF JU. Následně bylo hlasováno o následujícím usnesení: 
AS TF JU schvaluje návrh děkana na změny v rozložení a názvech kateder TF JU 
(změna  přílohy č. 2 Statutu TF JU). 
Výsledek hlasování: pro – 7, proti – 0, zdrželi se – 0. Usnesení bylo přijato. 

 

 

1. Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření TF JU za rok 2008 
 

 Po příchodu J. Hledíkové, jež byla přivítána, ji senát požádal o představení Výroční 
zprávy o hospodaření TF JU za rok 2008. Tajemnice okomentovala předkládanou výroční 
zprávu. Následně proběhlo hlasování o následujícím usnesení: 
AS TF JU schvaluje Výroční zprávu o hospodaření TF JU za rok 2008. 

Výsledek hlasování: pro – 7, proti – 0, zdrželi se – 0. Usnesení bylo přijato. 
 

 
 

 

 

 



2. Projednání a schválení rozpočtu TF JU na rok 2009 
 

 J. Hledíková následně představila návrh rozpočtu TF JU na rok 2009, po čemž 
proběhla diskuze, během které byly objasněny podrobnosti tykající se návrhu rozpočtu. Po 
diskuzi proběhlo hlasování o následujícím usnesení: 
AS TF JU schvaluje návrh děkana na rozdělení finančních prostředků TF JU na rok 

2009.  
Výsledek hlasování: pro – 7, proti – 0, zdrželi se – 0. Usnesení bylo přijato. 
 

 

3. Projednání a schválení návrhu opatření děkana k  podmínkám pro druhé kolo 
přijímacího řízení ke studiu na TF JU pro ak. rok 2009/2010 

 
 Po krátkém projednání tohoto návrhu bylo přikročeno k hlasování o následujícím 

usnesení:  

AS TF JU schvaluje návrh opatření děkana „Podmínky pro druhé kolo přijímacího 
řízení ke studiu na Teologické fakultě Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích pro 
akademický rok 2009/2010“. 

Výsledek hlasování: pro – 6, proti – 0, zdrželi se – 1. Usnesení bylo přijato. 
 

 

4. Projednání návrhu nového znění imatrikulačního a promočního slibu TF JU 

 
 Z diskuze o novém znění imatrikulačního a promočního slibu vzešly následující 
připomínky:  
 Senát navrhuje děkanovi, aby v imatrikulačním i promočním slibu bylo použito buď 

celého oficiálního názvu fakulty, tedy TF JU v ČB; nebo pouze „před akademickou obcí“. 

 Vyjádření „zákony akademické obce“ je nejasné. Bylo by dobré formulovat přesněji, zda 
se tím myslí nějaké konkrétní zákony, nebo obecněji např. étos akademické obce. 

 Senát navrhuje děkanovi použít v promočním slibu genitivní formu „znalostí 

a dovedností“; neboť lépe odpovídá slavnostnímu rázu tohoto slibu. 
 Senát trvá na již jednou vyjádřené připomínce k nedostatečnosti formulace „znalostí 

a dovedností“ a navrhuje ji nahradit nějakou širší a přesnější formulací (např. kompetencí 
apod.) 

Tyto připomínky přenechává AS TF JU k posouzení děkanovi a dále se již nebude úpravami 

znění imatrikulačního a promočního slibu zabývat. 
 

 

7. Různé 

 
Jelikož nikdo z přítomných neměl žádný podnět k tomuto bodu, bylo zasedání vedoucím 

P. Baumanem ukončeno. 
 

 
Termín příští schůze AS TF JU: 6. 5. 2009; 13,00 – 15,00 hod. 

 

 

Zapsala: L.Varhaníková  
Za správnost: I. Žlábková 

 


